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Protokół  Nr LV/2018 z sesji  Rady Miejskiej w Wołominie 
z  dnia 26 lipca 2018 roku

Radnych ogółem    -  23
Radnych obecnych na sesji – 15

Listy obecności radnych, Przewodniczących Rad Osiedlowych, Sołtysów i  pracowników
jednostek organizacyjnych gminy stanowią załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu.

Przewodniczący Rady Miejskiej Leszek Czarzasty, stwierdziwszy quorum ( na sali obrad
obecnych  było  15  radnych.  (Nieobecni:  Mariusz  Stępnik,  Mateusz  Bereda,  Krzysztof
Rembelski,  Maciej  Łoś,  Zbigniew  Paziewski,  Edyta  Babicka,  Piotr  Sikorski,  Mirosław
Bieńczyk),  otworzył  zwołaną  na  wniosek  Burmistrza  Wołomina  (Załącznik  Nr  2  do
niniejszego  protokołu)  nadzwyczajną   LV  sesję  Rady  Miejskiej  w  Wołominie,  kadencji
2014-2018 w dniu 26 lipca 2018 roku o godz. 17:45.  Przewodniczący obrad  przywitał
Panią  Burmistrz  Elżbietę  Radwan,  Panią  Bożenę  Wielgolaską  –  Naczelnika  Wydziału
Budżetowego,  Panią  Sekretarz  Małgorzatę  Izdebską,  Panią  Bożenę  Kucharczyk  –
Naczelnika Wydziału Inwestycji, radnych i przybyłych gości. 

Pkt 1 
Wybór sekretarza obrad
Kandydatura  radnego  Pawła  Banaszka do  pełnienia  funkcji  sekretarza  obrad  została
przyjęta w głosowaniu jawnym za -15 głosów, przeciw-0, wstrz.- 0
                                                                                  
Pkt 2
Ustalenie porządku obradach 

Porządek obrad ( załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu) oraz projekt uchwały został
dostarczony radnym wraz z zawiadomieniem o terminie sesji pocztą e-mail. Przed sesją
projekt uchwały został rozdany radnym w wersji papierowej. 

Leszek Czarzasty - Przewodniczący Rady 
Odczytał wniosek Burmistrza ( załącznik Nr 4 do niniejszego protokołu)ws. wprowadzenia
do porządku obrad projektu uchwały dot. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Wołomin na lata 2018-2029.

Uchwała została wprowadzona do porządku obrad w głosowaniu jawnym za – 15 głosów,
przeciw-0, wstrz.-0 

Emil Wiatrak – radny
Wnioskował o wprowadzenie do porządku obrad punktu „Interpelacje i zapytania radnych”.

Elżbieta Radwan – Burmistrz Wołomina
Stwierdziła, że trwa procedura sesji nadzwyczajnej. Na sali obrad obecni są pracownicy w
okrojonym  składzie.  Uważała,  że  jest  to  nieuzasadnione,  by  do  porządku  obrad
wprowadzić ten punkt. Prosiła, by radny swoje pytania  skierował do burmistrza w formie
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pisemnej. Zapewniła, że otrzyma na nie odpowiedź. 

Leszek Czarzasty – Przewodniczący Rady
Zwrócił uwagę, że na sali obrad jest obecna Pani sekretarz i Naczelnik Wydziału Inwestycji
i  Pani  skarbnik,  a  prawdopodobnie pytania będą skierowane w ich kierunku.  Jeśli  zaś
będzie pytanie, na które nie będzie można udzielić odpowiedzi, to wtedy na to pytanie
odpowiedź zostanie udzielona w normalnym trybie.  Skro Rada zebrała się, to zdaniem
Przewodniczącego nie  ma przeszkód,  żeby kilka  pytań zostało  zadanych.  Niech sesja
czemuś służy. Nie tylko szybkiemu podjęciu dwóch uchwał, ale również jakiejś dyskusji.
Zastanawiał się, dlaczego Pani Burmistrz oponuje przeciwko wprowadzeniu do porządku
obrad punktu dotyczącego interpelacji. 

Elżbieta Radwan – Burmistrz Wołomina
Powtórzyła, że na sali jest minimalny skład urzędników, okrojony tylko do tych , którzy
będą referować sprawy zaproponowane w obu uchwałach. Jeśli są jakieś zapytania, to
prosiła o ich skierowanie do Niej i odpowiedź zostanie udzielona na piśmie. 
Pani burmistrz, jako wnioskodawca zwołania sesji nadzwyczajnej nie wyraziła zgody na
rozszerzenie porządku obrad o punkt, o który wnioskował radny Emil Wiatrak.

Robert Kobus – radny
Zapytał, dlaczego radni nie otrzymali odpowiedzi na swoje zapytania i interpelacje, które
zadawali  na  dwóch  ostatnich  sesjach?  Nie  otrzymali  również  odpowiedzi  na  pisemne
interpelacje, pomimo tego, że upłyną termin 14 dni.

Elżbieta Radwan – Burmistrz Wołomina
Stwierdziła,  że  to  jest  argumentem  do  tego,  żeby  nie  rozszerzać  porządku  obrad,
ponieważ nie ma wszystkich urzędników na sali obrad.  Nie ma Pani Olgi Ludwiniak, która
odpowiada za korespondencję z radnymi, dla tego Pani burmistrz trudno jest się odnieść
do zapytania radnego i je zweryfikować.  Pani Burmistrz zapewniła, że osobiście sprawę
wyjaśni i skontaktuje się z radnym.  

Porządek obrad, wraz z wprowadzonymi zmianami, został przyjęty w głosowaniu jawnym
za – 15 głosów, przeciw-0, wstrz.-0

Pkt 3

Uchwała Nr LV-117/2018 w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Wołomin na 2018
rok

Bożena Wielgolaska – Naczelnik Wydziału Budżetowego
Przedstawiła  uzasadnienie  do  wprowadzanych  zmian  w  uchwale  budżetowej  oraz
autopoprawki do przedłożonego wcześniej projektu uchwały. 
W  projekcie  uchwały  była  tylko  zmiana  z  tytułu   przeniesienia  środków  w  Szkole
Podstawowej  nr  7  w  Wołominie  w  związku  ze  zwrotem nienależnie  uzyskanej  części
oświatowej subwencji ogólnej za 2014 rok w kwocie 24 673 zł. W dniu sesji do Wydziału
Budżetowego wpłynęło pismo z Wydziału Bezpieczeństwa i  Zarządzania Kryzysowego,
związane z Ochotniczą Strażą Pożarną w Zagościńcu na dofinansowanie w kwocie 35 000
zł, zakupu nowego, średniego samochodu ratowniczo- gaśniczego, oraz pismo Wydziału
Geodezji  i  Gospodarki  gruntami  na  przeniesienie  środku  w  ramach  wydziału,  z
przeznaczeniem na opłatę roczną za 2018 rok, tytułem trwałego wyłączenia gruntów z
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produkcji leśnej, według decyzji Dyrektora Regionalnego Dyrekcji Lasów Państwowych w
Warszawie  z dnia 15 czerwca 2018 roku. Decyzja ostateczna wpłynęła do urzędu w dniu
24 lipca, z terminem płatności 14 dni. Również zwrot subwencji oświatowej należy zwrócić
do dnia 31 lipca br. 

Emil Wiatrak – radny
Jego pytanie dotyczyło wątku pobocznego, dotyczącego budżetu. Zapytał, czy wpłynęło
do Urzędu Miejskiego lub do Rady Miejskiej,  pismo odnośnie planu zagospodarowania
przestrzennego pn. Łukasiewicza II? 

Leszek Czarzasty – Przewodniczący Rady
Powiedział,  że  pismo  firmy  DJCHEM wpłynęło  do  Rady  Miejskiej.  Przekazał  go  Pani
Burmistrz celem wyjaśnienia.  

Emil Wiatrak – radny
Radni spotkali się w trybie nadzwyczajnym, ale radny poprosił o ustosunkowanie się do
tych kwestii związanych z tym planem zagospodarowania przestrzennego. Dlaczego on
nadal nie powstaje , a jego przygotowanie jest tak powolne?

Elżbieta Radwan – Burmistrz Wołomin
Stwierdziła, że trwa procedura nad zmiana uchwały budżetowej, a nie nad uchwała ws.
planu  zagospodarowania  przestrzennego.  Prosiła  Przewodniczącego  obrad  o
ukierunkowanie  dyskusji  ,  która  jest  niezbędna do  procedowania  uchwały  budżetowej.
Pytanie zostanie zapisane i odpowiedź zostanie udzielona. 

Leszek Czarzasty – Przewodniczący Rady
Uważał, że radni mają prawo do zadawania różnych pytań.

Elżbieta Radwan – Burmistrz Wołomin
Nie  kwestionuje  prawa  radnych  do  zadawania  pytań.  Zawsze  otrzymują  Oni  na  nie
odpowiedzi. 

Emil Wiatrak – radny
Dotarły  do  niego  informacje,  że  skutkiem  pewnych  niedociągnięć  ze  strony  gminy,
związanych z uchwalaniem tego planu, mogą być reperkusje finansowe dla gminy, dlatego
ten temat poruszył. 
Radny złożył na ręce Pani Burmistrz swoja interpelacje w formie pisemnej. Pytanie jest
powtórka pytań zadanych w dniu 18 maja i 14 grudnia. 
Przypomniał  również,  że  do  dnia  toczącej  się  sesji  radni  nie  mogą  doprosić  się  o
przedstawienie sprawozdań finansowych spółek. Zapytał,  czy radni  takie sprawozdania
otrzymają?

Elżbieta Radwan – Burmistrz Wołomin
Uważała, że nie ma problemu. Wprawdzie na sesji nie ma kierownika komórki Nadzoru
właścicielskiego,  ale  ten  problem  można  wyjaśnić,  bo  nie  są  to  tajne  rzeczy.  Te
sprawozdania są publikowane w KRS. 

Bogdan Sawicki – radny
Przypomniał, że złożył interpelacje w tej sprawie i otrzymał odpowiedź odmowną, jakby te
rzeczy były tajemnicze. 
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Elżbieta Radwan – Burmistrz Wołomin
Nie są one tajemnicze, tylko trzeba patrzeć,  w jakim terminie składane jest pismo.  Trudno
jest  polemizować  ze  słowami  radnego,  gdyż  nie  ma przed  sobą  dokumentów.   Może
rozmawiać z radnymi w różnym trybie, ale nie na sesji nadzwyczajnej, kiedy pracownicy są
ukierunkowani na konkretne rzeczy, trudno jest udzielać odpowiedzi na pytania radnych,
gdy nie ma się wglądu do dokumentów sprawy. Trudno się jest więc ustosunkować do
pytań radnego. 

Bogdan Sawicki – radny
Oświadczył, że składał wniosek po 30 czerwca, kiedy była już możliwość udostępnienia
sprawozdań spółek radnym do wglądu. Jednak pismem podpisanym przez Panią Edytę
Zbieć, odmówiono mu. Nie wiadomo czym to było pokierowane. 

Leszek Czarzasty – Przewodniczący Rady
Komisja Finansów Gminnych ponowiła tę interpelację. Odpowiedzi jeszcze nie ma.

Dominik Kozaczka – radny
Z otrzymanych z Biura Rady pism, wynika, że radny Bogdan Sawicki otrzymał informację i
nie była to odmowa, tylko informacja, że z pytaniem należy zwrócić się do MZO. 

Bogdan Sawicki – radny
Stwierdził,  że  radny  Dominik  Kozaczka  jest  w  błędzie,  bo  On  otrzymał  odmowę
udostępnienia sprawozdań spółek. 

Paweł Banaszek – radny
Poinformował,  że to On pytał  o majątek każdej ze spółek i  otrzymał odpowiedź, by to
pytanie skierował do każdej ze spółek. 

Bogdan Sawicki – radny
Wniosek o udostępnienie sprawozdań finansowych wszystkich spółek radny złożył do Pani
Burmistrz,  jako  organu  nadzorującego  spółki  gminne.  Tych  dokumentów  radny  nie
otrzymał. 

Leszek Czarzasty – Przewodniczący Rady
Wiadomo  Mu,  że  odbyło  się  spotkanie  konsultacyjne  ws.  rozbudowy  basenu.  Radni
otrzymali informacje, że odbywa się ono w dniu 24 lipca o godz. 13;00. Nie wie, czy ktoś z
radnych  uczestniczył  w  tym  spotkaniu,  gdyż  to  jest  w  godzinach  pracy.  Jakoby  na
spotkaniu pojawiły się koncepcje rozbudowy. Prosił o umożliwienie radnym zapoznania się
z tymi koncepcjami, gdyż prawdopodobnie będzie to poważny wydatek dla gminy i radni
chcieliby uczestniczyć w procesie zatwierdzania tej koncepcji. 

Bożena Kucharczyk – Naczelnik Wydziału Inwestycji
Informację o spotkaniu radni otrzymali z dwutygodniowym wyprzedzeniem.  Szkoda, że
radni  nie zgłosili  zastrzeżeń co do terminu spotkania, bo można było go przełożyć na
późniejsza  godzinę.  Na  spotkaniu  obecni  byli  projektanci  i  prezentowali  koncepcję.
Szkoda, że w spotkaniu nie uczestniczyli radni. Jeżeli jest taka potrzeba, to poprosiła o
ustalenie  terminu  spotkania.  Projektanci  są  ze  Szczecina  i  na  przyjazd  do  Wołomina
muszą sobie zarezerwować odpowiednio czas. 
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Elżbieta Radwan – Burmistrz Wołomina
Prosiła, by termin spotkania był wyznaczony jak najszybciej, bo terminy naglą. 

Leszek Czarzasty – Przewodniczący Rady
Zaproponował termin 30 lipca 2018 roku na godz. 17:30. To jest najbliższy poniedziałek po
sesji.   Jeżeli  okaże się, że projektant nie może to należy wskazać inny termin.  Radni
czekają na informacje zwrotną dot. terminu. 

Tomasz Kowalczyk – radny
Odczytał treść  odpowiedzi, jaka otrzymał radny Bogdan Sawicki w kwestii sprawozdań
finansowych spółek. 
Emil Wiatrak – radny
Poprosił  o  informację,  na  jakim  etapie  jest  sprawa  porządkowania  terenu  po  starym
basenie?

Bożena Kucharczyk – Naczelnik Wydziału Inwestycji
Poinformowała, że został rozstrzygnięty przetarg  i w trakcie jest podpisywana umowa.

Emil Wiatrak – radny
Chciał wiedzieć, jaka jest koncepcja na ten teren po jego uporządkowaniu?

Bożena Kucharczyk – Naczelnik Wydziału Inwestycji
Tej  koncepcji  jeszcze  nie  ma.  Trwają  prace  nad  ogłoszeniem  konkursu  i  wyboru
projektanta. 

Leszek Czarzasty – Przewodniczący Rady
Wnioskował do radnych o wyrażenie zgody na nieczytanie treści projektów uchwał.

Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym za- 15 głosów, przeciw-0, wstrz-0

Uchwała wraz ze zgłoszonymi autopoprawkami została podjęta w głosowaniu jawnym za-
15 głosów, przeciw-0, wstrz.-0

Uchwała  Nr  LV-118/2018  w sprawie  zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Gminy
Wołomin na lata 2018-2029. 

Bożena Wielgolaska – Naczelnik Wydziału Budżetowego
Poinformowała, że w dniu sesji wpłynęło pismo z Wydziału Inwestycji dotyczące zmiany
limitów w zadaniu: Przebudowa szkoły Podstawowej w Zgościńcu. W roku 2020 z kwoty 2
500 000 zł zwiększenie do kwoty 3 200 00 zł..
Zmniejszeniu podlega kwota przeznaczona na zadanie Modernizacja budynku Miejskiego
Domu Kultury w Wołominie w 2020 roku, z kwoty 2000 000 zł do kwoty 1 300 000 zł. 

Leszek Czarzasty – Przewodniczący Rady
Zrozumiał, że zostały zwiększone środki o kwotę 1 300 000 zł. , na zadaniu „Przebudowa
szkoły Podstawowej w Zagościńcu”.

Bożena Wielgolaska – Naczelnik Wydziału Budżetowego
Wyjaśniła, że tylko 700 000 zł. W 2020 roku na to zadanie było 2 500 000 zł,  a teraz
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będzie 3 200 000zł. 

Leszek Czarzasty – Przewodniczący Rady
Przypomniał, że sprawę tej inwestycji porządkowano już na poprzedniej sesji.

Bożena Kucharczyk – Naczelnik Wydziału Inwestycji
Poinformowała, że porządkowano po pierwszym przetargu, do wysokości średniej,  jaka
wypłynęła ze złożonych ofert. Został ponownie ogłoszony przetarg, ale kwoty są trochę
większe.  Wpłynęły trzy oferty  i  ceny są  zbliżone.  Obecnie  rynek  inwestycyjny jest  tak
nieobliczalny, dlatego jest prośba do rady o dodatkowe środki, by można było rozstrzygnąć
przetarg. Do najniższej  oferty brakuje 550 000 zł.  Zwiększenie o 700 000 zł,  umożliwi
rozstrzygnięcie przetargu, nawet wtedy, gdy ta firma z jakichś powodów zrezygnowała.
Ceny, jakie przedstawiono tj. 6 074 626 zł. Następnie to jest 6 156 937 zł i ostatnia to 6
300 000 zł. Chodzi o rozpoczęcie robót w bieżącym roku, gdzie zarezerwowane środki na
ten cel są w wysokości 780 000 zł. Pani Naczelnik przypomniała, że szkoła w Zagościńcu
zostanie  rozbudowana  o  prawie  50%  powierzchni  użytkowej  starej  szkoły.  Nowa
dobudowywana część budynku tj.  1041, 6 m2. Natomiast dotychczasowa powierzchnia
budynku szkoły tj. 2 400 m2 powierzchni. 

Leszek Czarzasty – Przewodniczący Rady
Na odbytym spotkaniu zastanawiano się nad zwiększeniem tych środków na rozbudowę
tej szkoły. Przekazano wtedy radnym informację, że wysokość zwiększanych środków ma
wystarczyć  rozstrzygnięcie  pierwszego  przetargu.  Okazało  się  ,  że  tak  się  nie  stało.
Radny zapytał  więc,  o  ile  są większe te  kwoty w obecnym przetargu,  w stosunku do
przetargu poprzedniego.

Bożena Kucharczyk – Naczelnik Wydziału Inwestycji
Powiedziała, że o niecałe 100 000 zł. 

Dominik Kozaczka – radny
Jego pytanie dotyczyło  modernizacji budynku MDK w Wołominie. Na tym zadaniu środki
w 2020 roku zostały zmniejszone o 700 000 zł, natomiast w 2022 roku jest zwiększenie o
1 700 000 zł. Zdaniem radnego jest to tak odległy termin, a po drodze będzie aktualizacja
WPF i aktualizacja dokumentacji,więc uznał, że nie ma sensu kumulowanie 1 700 000 zł
na 2022 rok. Natomiast dopiero w przyszłym roku będzie wiadomo, jaki będzie zakres tej
modernizacji i ile to przypuszczalnie to będzie kosztowało. 

Elżbieta Radwan – Burmistrz Wołomina
Wyjaśniła, że aktualizacja dokumentacji jest wykonywana na stary budynek. Modernizacja
całego obiektu i docelowo planuje się wybudowanie nowego budynku na działce po starym
basenie. Dokumentacja i aktualizacja dokumentacji będzie wykonana na ten stary moduł
budynku.  Trzeba  podjąć  decyzję,  w  którym  kierunku  pójdą  działania   dotyczące
przeznaczenia tej uporządkowanej działki po starym basenie.

Leszek Czarzasty – Przewodniczący Rady
W  tytule  inwestycji  jest  „Modernizacja  budynku  MDK”.  W  tej  pozycji  nie  ma  nowego
budynku na działce po starym basenie. 

Elżbieta Radwan – Burmistrz Wołomina
Potwierdziła,  że tak jest,  bo nie podjęto decyzji  i  nie ma tytułu inwestycyjnego.  Chcą
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zadość uczynić zapytaniu radnego Emila Wiatraka i pokazać, że docelowo, odnośnie tej
działki trzeba będzie coś postanowić. Natomiast, żeby rozstrzygnąć przetarg na budowę
szkoły  w  Zagościńcu,  musiał  być  ruch  w  środkach  w  2022  roku.  Dlatego  została
zaproponowana taka zmiana.

Dominik Kozaczka – radny
Nie widział potrzeby kumulowania środków w tak odległych terminach, bo powstaje WPF,
gdzie nie wiadomo jakie decyzje kierunkowe w przyszłej kadencji podejmą radni. W WPF
są wpisane odległe kwoty, kiedy nie można oszacować, czy ten wydatek będzie realny. W
2022 roku jest dołożony 1 000 000 zł na inwestycję w MDK, nie wiedząc jeszcze czy te
pieniądze będą potrzebne. Radny też nie usłyszał  konkretnego uzasadnienia dlaczego. 

Leszek Czarzasty – Przewodniczący Rady
Poparł radnego Dominika Kozaczkę, że wystarczyłoby w tym tytule te 450 000 na 2019
rok, aby zakończyć wykonywanie tej dokumentacji. Blokowane jest 5 000 000 zł, choć nie
wiadomo, czy do tej inwestycji gmina przystąpi, bo z kosztorysu może wyniknąć, że ten
remont będzie kosztował 7 000 000 zł., i czy to się będzie opłacała.

Dominik Kozaczka – radny
Sugerował, że radni w nowej kadencji zdecydują, że jest inna hierarchia potrzeb i odłożą w
czasie realizację inwestycji, a już teraz rezerwuje się w odległych terminach kilka mln. zł. 

Bożena Kucharczyk – Naczelnik Wydziału Inwestycji
Przypomniała, że rezerwacja nie powstała na toczącej się sesji, tylko powstała w czasie
uchwalania budżetu w grudniu ubiegłego roku.  Kwoty, które zostały zapisane, są kwotami
z dokumentacji na remont MDK, jaka została wykonana w uprzednich latach. To są kwoty
wynikające z kosztorysów inwestorskich. W treści uzasadnienia do uchwały nastąpił błąd
przy określeniu kwot na poszczególne lata realizacji inwestycji. Pani naczelnik poprosiła o
jego poprawienie.   
Wykonanie  aktualizacji  planowane jest  na  przyszły  rok.  W tej  chwili  jest  wykonywane
remont na kwotę 450 000 zł.  Wykonawca został  wybrany i do końca września uda się
zakończyć  ten  remont,  który  wynika  z  potrzeb  zabezpieczenia  przeciwpożarowego
budynku  by był bezpieczny dla użytkowników.

Uchwała,  wraz  z autopoprawką dotycząca uzasadnienia  została  podjętą w głosowaniu
jawnym za – 14 głosów, przeciw-0, wstrz.-0

W  związku  z  wyczerpaniem porządku  obrad  Przewodniczący Rady  Leszek  Czarzasty
zamknął LV sesję Rady Miejskiej w Wołominie kadencji 2014-2018 w dniu 26 lipca 2018
roku o godz. 18:30.  Wszystkie uchwały podjęte w trakcie trwania sesji stanowią integralną
część niniejszego protokołu. 
 Szczegółowy zapis imienny wyników głosowania stanowi załącznik nr 5 do niniejszego
protokołu. 

Protokołowała                        Sekretarz obrad                             Przewodniczący obrad 

Grażyna Płaneta                     Paweł Banaszek                                 Leszek Czarzasty
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